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Zápis  
ze 7. jednání Komise výchovně vzdělávací RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 11. 3. 2024 v místnosti K806 od 17:00 do 18:42  
 
Přítomní členové komise: David Krůta, Mgr. Tereza Hauffenová (příchod 17:03), 
MBA, Mgr. Michal Kočí, doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Mgr. Šárka Gandalovičová, 
Ing. Jan Šnajdr (odchod 18:22), Ing. Veronika Vetýšková, Ph.D., Mgr. Josef Nerušil,  
PhDr. Roman Vaculka 
 
Omluvení členové komise: Mgr. Josef Zběhlík, DiS. 
 
Hosté: Mgr. Ondřej Počarovský, Bc. Michaela Buchníčková, Ph.Dr. Tomáš Soukup, Ph.D. 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17:01 hodin. 
 

Program:  
1. Schválení hostů 
2. Schválení ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu 
4. Host Mgr. Soukup – představení upravené demografické studie 
5. Informace o zápisech do 1. tříd a předpokládané počty dětí 
6. Informace o rozeslání informativního dopisu ředitelům o legislativě k HHC 
7. Informace o žádosti o dotaci na projekt Trenéři ve škole 
8. Informace o ukončení provozu odloučeného pracoviště MŠ Omská v ZŠ Jakutská 
9. Informace o ukončení provozu MŠ Hradešínská 
10. Informace o propagaci zahájení provozu ZŠ V Olšinách 
11. Informace o primární prevenci rizikového chování na základních školách 
12. Informace o Drop In centru v ul. Nučická 

 
Předseda konstatoval, že s počtem 7 přítomných členů je komise usnášeníschopná.  
 
1. Schválení hostů. 
Předseda přivítal všechny přítomné a vyzval k hlasování o schválení přítomnosti hostů 
pro: 7  proti: 0   zdržel se: 0   
 
2. Schválení ověřovatele zápisu. 
Předseda KVV navrhl jako ověřovatele zápisu Mgr. Josef Nerušil 
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0 
 
17:03 na jednání komise se dostavila Mgr. Hauffenová 
 
3. Schválení změny programu. 
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Předseda KVV vyzval k hlasování o programu s přidáním bodu 12. Informace o Drop In centru 
v ulici Nučická 
pro: 8  proti: 0  zdržel se: 0 
 

4. Host Mgr. Soukup – představení upravené demografické studie 

• Studie je za celou městskou část i s rozpadem na jednotlivé oblasti 

• Studie byla doplněna o kapacity dětských skupin, soukromých a krajských MŠ 
▪ Největší význam mají veřejně přístupné dětské skupiny 

- 50 % populačního ročníku dětí ve věku 3 let 
▪ soukromé a krajské MŠ mají svá omezení (specializace, školné) 
▪ V současné době navštěvuje MŠ zřizované MČ Praha 10 80 % dětí 

z populačního ročníku 
▪ Pokud bude současná situace přetrvávat i nadále, bude kapacita MŠ pro 

celou městskou část dostačovat 
- V případě výstavby v oblasti Slatiny bude potřeba kapacity MŠ 

navýšit 

• Základní školy 
▪ V městské části Praha 10 nejsou reálné a rejstříkové kapacity totožné 
▪ V současné době je 780 míst v krajských a soukromých školách 

- Opět jsou zde omezující kritéria (vysoké školné, specializace školy) 
▪ Do 1. ročníků nastupuje 81 % a do 6. ročníků 74 % populačního ročníku 
▪ Do budoucna se počítá s počtem 24 žáků na třídu 
▪ V dlouhodobém výhledu dojde k mírnému nárůstu žáků 

- I po otevření ZŠ V Olšinách bude chybět 30 kmenových tříd 
o Při průměru 28 žáků na třídu by tato hodnota byla nižší 

- Chybějící místa budou ve Vršovicích-západ, Malešicích, Záběhlicích 
a na Bohdalci 

• Dále byla studie rozšířena o srovnání financování škol 
▪ V počtech úvazků na 1000 míst kapacity v MŠ je MČ Praha 10 nad 

průměrem. Nad průměrnými hodnotami se pohybuje také příspěvek 
zřizovatele a ze státního rozpočtu. 

▪ Ve výši příspěvku zřizovatele na 1000 žáků v ZŠ je MČ Praha 10 nad 
průměrem. 

- Srovnání financování bylo zkresleno tím, že školní jídelna je na 
Praze 10 oddělena od škol 

• Rozvojové území Bohdalec-Slatiny 
▪ Předpoklad vzniku 12000 bytů v průběhu 30 let (25000 obyvatel) 
▪ U mateřských škol budou dostačující kapacity 

- U optimální varianty výstavby (3 etapy) bude 25-35 tříd pro děti 
ve věku 3-5 let 

▪ U základních škol bude stávající kapacita nedostačující 
- U optimální varianty výstavby bude potřeba 80-100 tříd 

• Shrnutí 
▪ Kapacita MŠ bude dostatečná při současné návštěvnosti 
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▪ U ZŠ budou kapacity nedostatečné – bude chybět až 30 kmenových tříd 
▪ Nadprůměrná finanční podpora ze strany MČ Prahy 10 ve srovnání 

s jinými MČ 

• Mgr. Počarovský: 
▪ Odbor školství poskytne studii kanceláři hlavního architekta, odboru 

majetkoprávnímu a stavebnímu úřadu 
▪ Možné zkapacitnění v horizontu 5 let 

- ZŠ Hostýnská dostavba přidá 350 míst 
- Dostavba ZŠ Švehlova 250 míst 
- výhledově základní školy U Roháčových kasáren, Eden, Břečťanová 

• Mgr. Kočí: Jak kapacity řeší v jiných MČ a obcích? 
▪ Obnova starších škol, nová výstavba, svazkové školy 
▪ Rušení pronájmů SŠ a nahrazení ZŠ 
▪ Pokud novou školu měla stavět Praha jako kraj, tak výstavba nebyla zatím 

dokončena 
▪ Praha a Středočeský kraj jsou v současné době populačně nejmladšími 

kraji. V důsledku čehož rostou počty dětí a potřeba MŠ a ZŠ. 

• Mgr. Kočí: Čerpáno ze studie veřejné vybavenosti v Praze od IPR? 
▪ Ne jako podklad, ale jako referenční srovnání. Jiná metodika. 

17:35 PhDr. Tomáš Soukup opustil jednání 
• Mgr. Kočí: Objednávka na zpracování dispozičního konceptu přestavby 

stávajícího objektu VŠFS v ul. Estonská. 
▪ Záležitost jiné komise a odboru 

• Mgr. Kočí požádal o demografickou studii 
▪ Studie bude zveřejněna na webu MČ 

 
5. Informace o zápisech do 1. tříd a předpokládané počty dětí 

• Zápisy do škol proběhnou 3.-4. 4. 2024 a budou jednotné pro všechny děti s 
trvalým bydlištěm v MČ Praha 10, cizince s dlouhodobým pobytem i ukrajinské 
děti pobývající v ČR v rámci dočasné ochrany  

• K 12. 2. 2024 je evidováno 1060 dětí, které by měly přijít k zápisu 

• Plánuje se otevřít 34–36 tříd v závislosti na počtu přihlášených žáků 

• Mgr. Kočí: Budou dostačující stávající kapacity? 
▪ Kapacity budou s největší pravděpodobností dostačující. 

- Duplicitní zápisy jsou každoročně, ale děti jsou ve finále vždy 
umístěny do škol. 

 
6. Informace o rozeslání informativního dopisu ředitelům o legislativě k HHC  

• V návaznosti na požadavek komise protidrogové byl 28. 2. 2024 školám rozeslán 
materiál shrnující legislativní změny týkající se HHC. Ředitelům bylo doporučeno, 
aby dbaly zvýšené opatrnosti k možným rizikům pro děti a mladistvé, v důsledku 
zvýšení frekvence reklamy před platností zákona. 
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7. Informace o žádosti o dotaci na projekt Trenéři ve škole  

• Na MHMP byla zaslána žádost o dotaci v rámci programu zkvalitnění výuky tělesné 
výchovy 

▪ Ve výši 1 115 000 Kč 

• Účastní se všechny školy kromě ZŠ Eden 
▪ V současné době jsou zapojeny 1. třídy 

• Mgr. Kočí: Jaká je zpětná vazba od škol 
▪ Za minulý školní rok byl ředitelům rozeslán dotazník a odpovědi byly 

vesměs pozitivní 
▪ Dotace pokryje 2. pololetí 2023/2024 a 1. pololetí 2024/2025 

- Od nového školního roku budou zapojeny 1. a 2. třídy 
▪ Nový dotazník bude zaslán na konci školního roku a KVV bude seznámena 

s jeho výsledky 

• Mgr. Nerušil: Stanovisko výboru pro sport? 
▪ Souhlasné stanovisko bylo vydáno pro dotaci v minulém roce  
▪ Pro novou žádost již o stanovisko nebylo žádáno 

 

8. Informace o ukončení provozu odloučeného pracoviště MŠ Omská v ZŠ Jakutská 

• Materiál o ukončení provozu odloučeného pracoviště MŠ Omská v ZŠ Jakutská a 
navrácení prostor škole připraven na jednání RMČ  

▪ Jedná se o 2 třídy 

• doc. Ing. Sedmihradská: je toto provázáno s rekonstrukcí? 
▪ Ano, z prostor využívaných MŠ bude vytvořena družina a odborné učebny.  

- Zkvalitňování prostor školy 
▪ Většina dětí bude přecházet do MŠ Omská nebo Mrštíkova 
▪ Od srpna je celá situace řešena s ředitelkami školy a školky 

- Rodiče byli již informováni 

 

9. Informace o ukončení provozu MŠ Hradešínská  
• RMČ Praha 10 ze dne 16. 11. 2023, vzala na vědomí stav objektu mateřské školy v 

ulici Hradešínská a uložila vedoucímu OŠK v souvislosti se závěry odborného 
statického posouzení objektu školy vypracovat plán krizové připravenosti s 
jednotlivými kroky dalších postupů. 

• OŠK obdržel zprávu stavebně technický průzkum vad objektu MŠ Hradešínská ze 
dne 31. 1. 2024, jehož vypracování zadal Odbor majetkoprávní ÚMČ Praha 10, a 
na základě jeho zjištění a dále na základě výsledků odborných posudků statiků k 
opěrné zdi z října r. 2021 a ze září r. 2023, místních šetření na objektu mateřské 
školy pracovníků Odboru majetkoprávního ÚMČ Praha 10 a Praha 10 - Majetková, 
a.s., na základě protokolu z kontroly Hygienické stanice hl. města Prahy (naměřen 
zvýšený obsah olova ve vodovodních trubkách pitné vody předkládá plán krizové 
připravenosti s popisem řešení a jednotlivých kroků vedoucích k řešení situace. 
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• Mgr. Počarovský: 
▪ OŠK vypracoval plán krizové připravenosti podle vzoru záchranných složek 
▪ Většina dětí bude převedena na Benešovskou a Sychrov, ale je i další 

podpůrné řešení. 
▪ OMP a příslušný radní byl vyzván k poskytnutí informací, jaké bude další 

řešení stavu budovy 
- Možné varianty jsou oprava, prodej, … 

▪ Vila není dispozičně příliš vhodná k provozu školky 
- Jedná se o rodinnou vilu z 20. let 

 
10. Informace o propagaci zahájení provozu ZŠ V Olšinách 

• V lednu byla vyhlášena výtvarná soutěž pro děti „Jak si děti představují svoji 
vysněnou školu“ 

▪ Cílem je dostat prostřednictvím hry a dětí dostat do podvědomí informaci, 
že se v dohledné době bude otevírat ZŠ V Olšinách 

• 27. března proběhne zveřejnění možných log ZŠ V Olšinách ve spojení s veřejným 
hlasováním. Dojde také ke spuštění webových stránek školy, kde se bude nacházet 
časová osa postupu otevření a další podrobnější informace k ZŠ V Olšinách 

• Práce s dalšími propagačními možnostmi s využitím sociálních sítí 
• Dále probíhá práce externí skupiny a architektonického studia, které již navrhuje 

jednotlivé třídy 
• Zjistilo se, v projektu není dostatek oborných učeben, ale v rámci konzultací se 

tuto skutečnost podařilo napravit 
• Ročníky 1–9 po jedné kmenové třídě, přípravná třída, poradenské pracoviště, 

jazykové a IT učebny, 2 tělocvičny a jiné zázemí 
• Stále se plánuje, že škola bude mít jazykové zaměření 

▪ Plánované jazyky jsou angličtina, němčina, španělština a italština 
• Maximální počet by měl být 25-26 dětí ve třídě 

▪ Celková kapacita 250 dětí (škola malého typu) 
• Je možné naplnit ročníky 1–7   
• Pro zápis do 1. třídy bude primární spádovost, do ostatních ročníků bude možný 

přestup pro všechny děti z Prahy 10. 
• Kvůli tvorbě nových kolektivů bude potřeba, aby byl dobře nastaven adaptační 

proces 
• Přidání druhého jazyka pravděpodobně od 3. třídy 

▪ ŠVP bude tvořit až nový ředitel 
- Expertní skupina poskytne podněty  

• Mgr. Gandalovičová: Možnost výuky obecných předmětů v cizím jazyce? 
▪ Koncepci zpracovává pracovní skupina, ale je to jedna z možných variant 

• S otevřením nové školy je spojeno velké množství jednotlivých náročných úkolů 
• Propagace bude stavěna tak, aby motivovala i rodiče starších dětí k jejich 

přeřazení 
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• Je potřeba skloubit stavební práce s potřebami jednotlivých tříd 
• Mgr. Kočí: jak došlo ke změně ze 360 míst na 250? 

▪ K poklesu došlo zrušením dostavby atria (kde se měly nacházet šatny) a 
rozhodnutí o nevyužití půdních prostorů 

▪ Ke změně projektu došlo v minulém volebním období z důvodu finanční 
náročnosti. 

▪ Situaci výstavby komplikují také požadavky památkářů 
▪ Dotaz: Zápis do rejstříku byl pozastaven? 

- Mgr. Počarovský poskytne informace 
▪ Dotaz: Funkce pana Broma 

-  Velké množství aktérů podílejících se na otevření nové školy 
- Pan Brom působí jako projektový manažer, aby bylo zajištěno 

propojení jednotlivých skupin a hladký průběh projektu. 
 

18:22 jednání komise opustil Ing. Šnajdr 
 
11. Informace o primární prevenci rizikového chování na základních školách 

• Odbor školství spolupracuje se školními metodiky prevence na sjednocení 
primární prevence na všech školách 

•  S odborem školství spolupracuje Mgr. Černochová, která poskytuje školním 
metodikům metodickou podporu a koordinuje odborná setkání. 

• Byl rozšířen seznam organizací, které mohou školy poptávat na poskytování 
programů primární prevence 

• Primární prevence rizikového chování na všech školách zřizovaných MČ Praha 10, 
by měla probíhat ve formátu 2 bloků po 2 vyučovacích hodinách na 1. stupni a 2 
bloků po 3 vyučovacích hodinách na 2. stupni, a to ve všech třídách od 2. do 8. 
ročníku. 

• V současné době na školách probíhá výzkum výskytu rizikového chování mezi žáky 
6.-9. tříd ZŠ, který probíhá na základních školách zřizovaných Prahou 10. 

▪ Výstupy budou zahrnovat jednak srovnání situace mezi jednotlivými 
školami (pro školy v anonymizované podobě, pro zadavatele v plně 
transparentní podobě) a zároveň srovnání aktuální situace na školách se 
situací z roku 2018 (v rámci možností tehdy získaných dat). U proměnných 
sledovaných již v roce 2018 tak bude možné rozhodnout, zda v dané 
škole/ročníku došlo ke zlepšení či ke zhoršení situace. 

• Mgr. Kočí: Budou dostupné výsledky výzkumu na červnovém KVV? 
▪ V omezené míře bude možné závěry poskytnout 
▪ Mgr. Holpuch bude pozván jako host 

• Mgr. Gandalovičová: Jaký bude obsah studie? 
▪ Jaké je klima ve třídách, kde se vyskytují negativní jevy 

• Některé školy nemají dobře nastavené řešení problémů 

• V předchozím období nebyl systémový přístup k primární prevenci na školách 
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• Přejmenování školek a škol s ruskojazyčnými názvy 
▪ Vesměs kladný postoj ředitelů 
▪ Dojde celkově ke zkrácení názvu, což bude výhodou i z funkčního hlediska 

• Mgr. Gandalovičová: odkud vzešel impulz ke změně názvů 
▪ Příliš dlouhé názvy škol 
▪ Názvy, které budou významem blíže dětem, než současná pojmenování 

podle ulic 
▪ Odstranění ruských názvů bez administrativní zátěže pro občany 

 
12. Drop In centrum v ulici Nučická 

• Mgr. Počarovský a Mgr. Kašpar se účastnili setkání SVJ, kde byl diskutován konkurz 
na pronájem prostor, ve kterém Drop In nabídl největší nabídku. 

• Tato pobočka by se měla zabývat ambulantní léčbou 
▪ Objednané konzultace 
▪ Nebude docházet k výměně jehel ani jiným rizikovým činnostem  
▪ Bylo schváleno komisí protidrogovou, bytovou i bezpečnostní 
▪ V případě potřeby bude zvýšený dohled a úklid v oblasti 

• Bod s vyjádřením členů SVJ k problematice centra bude zařazen na jednání 
zastupitelstva 

• Podle informací od ředitelky MŠ se situace v okolí klidní 
▪ Paní ředitelce bylo nabídnuto, že by se Mgr. Počarovský setkal s rodiči 
▪ V jednání je také možnost preventivních programů v MŠ. 

 
 
 

jméno a podpis předsedy: David Krůta 
 
jméno a podpis ověřovatele zápisu: Mgr. Josef Nerušil 
 
jméno a podpis tajemníka komise: PhDr. Roman Vaculka 
 
jméno a podpis zpracovatele zápisu: Bc. Michaela Buchníčková 
 
 
datum vyhotovení zápisu: 13. 3. 2024 
 


